
 

RO.0002.9.2024 

Rada Miejska w Wolborzu 

Protokół 

V Sesja Rady Miejskiej w Wolborzu  w dniu 30 lipca 2024 

Obrady rozpoczęto 30 lipca 2024 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 10:23 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków 

Obecni: 

1. Arkadiusz Bąbol 

2. Dorota Bedyniak-Walaszczyk 

3. Joanna Biniek 

4. Krzysztof Czapla 

5. Barbara Dziubałtowska 

6. Marek Gajda 

7. Łukasz Jagiełło 

8. Bogumiła Jagodzińska 

9. Anita Kiszczak 

10. Zbigniew Klewin 

11. Bogdan Pytel 

12. Bronisław Rożek 

13. Janusz Swarbuła 

14. Paweł Swarbuła 

15. Gabriel Zaremba 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby: 

1. Andrzej Jaros – Burmistrz Wolborza 

2. Dymitr Jędryka – Zastępca Burmistrza Wolborza  

3. Izabela Midera – Skarbnik Gminy   

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – stwierdził, iż w obradach sesji uczestniczy 13 

Radnych, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Następnie zwrócił się z pytaniem 

czy Radni zgłaszają  uwagi do protokołu z IV Sesji, protokół był do wglądu w biurze Rady oraz w 

systemie esesja. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie protokół. 

Głosowano w sprawie 

przyjęcie protokołu z IV Sesji. 

Wyniki głosowania 



 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara Dziubałtowska, Łukasz 

Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław 

Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Arkadiusz Bąbol, Marek Gajda 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

W dyskusji wzięli udział: 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – zwróciła się z wnioskiem o wprowadzenie do porządku 

obrad uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 

roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Wolbórz 

Głosowano w sprawie 

zmian w  porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara Dziubałtowska, Łukasz 

Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław 

Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Arkadiusz Bąbol, Marek Gajda 

 



 

3. Podjęcie uchwał: 

 a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Izabela Midera Skarbnik Gminy - podstawą zmian przyjętych wartości wieloletniej prognozy 

finansowej są zmiany w budżecie gminy wprowadzone zarządzeniem burmistrza Wolborza z dnia 

28 czerwca, z dnia 11 lipca i uchwałą Rady Miejskiej z dnia 30 lipca. W związku z tym dochody 

budżetu zmniejszają się o kwotę 1 397 946,22 zł i wynoszą 73 704 341,21 zł. Z czego dochody 

bieżące zwiększają się o kwotę 300 801,17 do wysokości 57 812 429,64. Jeśli chodzi o dochody 

majątkowe, persaldo zmniejszają się o kwotę 1 698 747,39 i wynoszą po zmianach 15 891 910,57. 

Również wydatki zmniejszają się o kwotę 1 397 946,22 zł i po zmianach wynoszą 77 418 517,04 

zł, z czego wydatki bieżące zwiększają się o kwotę 408 626,66 zł i wynoszą 55 358 637,89 zł, 

natomiast wydatki majątkowe zmniejszają się o kwotę 1 806 572,88 zł do wysokości 22 059 879,15 

zł. Zmniejszyła się różnica między dochodami i wydatkami bieżącymi o kwotę 107 825,49 zł i 

wynosi w tej chwili 2 453 791,75 zł. Zmniejszył się również wskaźnik planowanej spłaty rat 

odsetek do wysokości dochodów o 0,03% i wynosi w tej chwili 8,67%, natomiast dopuszczalny 

jest na tym samym poziomie 19,26%. Zmieniono zadania w wykazie przedsięwzięć do WPF-u w 

pozycji 1.3.1.10 w zadaniu zapewnienie dzieciom, uczniom i młodzieży przejazdu do Placówek 

Oświatowych w Gminie Wolbórz w dniach od 2 września 2024 do 27 czerwca 2025 poprzez zakup 

biletów miesięcznych zwiększono kwotę do łącznej 304 tys. zł w wydatkach majątkowych na 

programy, projekty lub zadania pozostałe zmieniono kwotę w pozycji 1.3.2.16, modernizacja domu 

ludowego w Polichnie, do łącznej kwoty 1 684 058,62  zł i zostało usunięte zadanie pod nazwą 

modernizacja budynku OSP w Polichnie. 

Radna Joanna Biniek – zwróciła się z pytaniem czy jest już wyłoniony przewoźnik na dowóz 

uczniów do szkół.  

Izabela Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż wpłynęły 3 oferty najtańsza  279 643,20 

zł. Firma Robert Opara Przewóz Osób, jednak by się ustrzec przed sytuacją sprzed roku gdzie 

najtańszy oferent nie podpisał umowy środki zostały podwyższone do najwyższej oferty 304 tys. 

zł.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w 

sprawie omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Janusz Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię 

Komisji. 

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 



 

Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara Dziubałtowska, Łukasz 

Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław 

Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Arkadiusz Bąbol, Marek Gajda 

Uchwała nr V/37/2024 

 b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Izabela Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż dochody i wydatki zmniejszono o kwotę 

1 474 873,97 zł. Załącznik nr 1 dochody,  dotacja celowa na specjalistyczne usługi opiekuńcze 

świadczone na rzecz osób z zaburzeniami psychicznymi, zmniejszenie o kwotę 8 272 zł, 

zwiększono środki otrzymane w ramach Funduszu Pomocy Ukrainie na realizację dodatkowych 

zadania światowych o kwoty 20 325 zł. Zwiększono środki z funduszy przeciwdziałania COVID-

19 o 2114,12 zł na refundację podatku VAT i zmniejszono dwie dotacje na zadania inwestycyjne, 

a tak naprawdę przesunięto je  na rok 2025, 1,5 mln na modernizację Domu Ludowego w Polichnie 

i 300 000,04 zł na modernizację budynku OSP w Polichnie. Podpisano  dwa aneksy do porozumień 

z powiatem piotrkowskim, w związku z tym na refundację utrzymania zimowego dróg 

powiatowych dołożono 70 322 zł, natomiast na zadanie inwestycyjne modernizacja rozbudowa 

drogi powiatowej Studzianki-Golesze dołożono 32 822,65 zł. Wpłynęła dotację z budżetu 

województwa na modernizację drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Janowie w kwocie 68 430 

zł. Zwiększono dochody własne gminy 2100 zł za opłatę na służebność przesyła, 800 zł z tytułu 

odsetek od nieterminowych płatności za wynajem nieruchomości, 630 zł dochody z tytułu zwrotu 

za energię elektryczną, 9,40 zł 5% odpisu od dochodów uzyskiwanych za udostępnianie danych 

osobowych, 4102 zł z tytułu wpływów odszkodowania za przepięcie, 38500 zł z tytułu odpłatności 

za pobyt w oddziałach przedszkolnych dzieci z innych gmin i 80 tysięcy z tytułu odpłatności za 

pobyt w przedszkolach dzieci z innych gmin. 59,90 zł, 5% odpisu od dochodów uzyskiwanych z 

tytułu specjalistycznych usług opiekuńczych. 6800 odpłatność za pobyt w domach opieki 

społecznej, 900 zł odsetki od nieterminowych zwrotów świadczeń wychowawczych, dołożono 500 

zł na zwrot nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych, dołożona 2400 na zwrot Funduszu 

Alimentacyjnego pobranego przez komornika, dołożono 1 zł na z tytułu 5% odpisu od dochodów 

uzyskiwanych do karty dużej rodziny. Dołożono 32 zł na koszty komornicze, zwiększono o 2,5 

tysiąca opłaty pobierane z tytułu korzystania ze środowiska i zwiększono o 50 zł dochody z tytułu 

sprzedaży złomu. Załącznik numer 2, transport i łączność – wprowadzono  309 192,91 zł na zakup 

usług pozostałych w zadaniu utrzymania i naprawa dróg gminnych. Zdjęto z Funduszu Sołeckiego 

Sołectwa Brudaki 19 836,88 zł z zadania rozbudowa drogi gminnej nr 110 522 E Bogusławice 

Brudaki. Przesunięto te środki na zakup materiałów i wyposażenia na drogach dojazdowych do 

pól. Zwiększono o 45 tys. modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Janowie. W dziale 

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa przesunięto 80 zł z zwrotu kosztów 



 

przejazdu na wezwanie w sprawie obowiązku obrony na ochotnicze straże pożarne. W dziale 

oświata i wychowanie dołożono dotacje dla szkoły podstawowej w Proszeniu w kwocie 115 tys. 

zł. Na szkoły podstawowe dołożono 24 427 zł. Dotacje dla niepublicznego przedszkola w 

Wolborzu, Domowe Przedszkole zwiększono o 53 tys. zł i dotacje dla szkoły podstawowej w 

Proszeniu z tytułu realizacji zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy zwiększamy o 90 tys. zł. W dziale ochrona zdrowia w Gminnym Programie Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Przesuwamy 2 tysiące z usług na koszty postępowania 

egzekucyjnego. W dziale pomoc społeczna na zadaniu usługi opiekuńcze przesuwamy 11 tysięcy 

na wynagrodzenia osobowe, zabieramy z dodatkowych wynagrodzeń rocznych 2 700 i 10 tysięcy 

z wynagrodzeń bezosobowych i wprowadzamy 1700 zł na podróże służbowe krajowe. Zdjęto tak 

jak po dochodach 8 272 zł na specjalistyczne usługi opiekuńcze. Wprowadzono 2114,12 zł na 

refundację podatku VAT, przesunięto pomiędzy paragrafami w realizacji programu Korpus 

Wsparcia Seniorów 3 tysiące na wynagrodzenia osobowe. W dziele rodzina dołożono na rodziny 

zastępcze 1400 zł w dziale kultura i dziedzictwa narodowe zdjęto 5000 zł ze spotkania edukacyjno-

integracyjnego dla mieszkańców Swolszewice Duży w ramach Funduszu Sołeckiego i przesunięto 

te pieniądze na zadanie inwestycyjne budowa ogrodzenia przy budynku domu ludowego w 

Swolszewicach Dużych. Ponadto zdjęto  dwa zadania w 2024 roku, modernizacja domu ludowego 

w Polichnie1 530 613 zł i modernizacja budynku OSP w Polichnie 306,123 zł. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Wiceprzewodniczącej  Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty Barbara Dziubałtowska – przedstawiła pozytywną 

opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara Dziubałtowska, Łukasz 

Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław 

Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 



 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Arkadiusz Bąbol, Marek Gajda 

Uchwała nr V/38/2024 

 c) w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Wolbórz 

Izabela  Midera  Skarbnik Gminy – poinformowała, iż w związku z zastrzeżeniem Wojewody 

zobowiązani jesteśmy wprowadzić zmianę do uchwały. W omawianej uchwale poprawiono 

paragraf 6, czyli zmieniamy zapis uchwała podległego ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Łódzkiego i wchodzi w życie z dniem 1 września 2024 roku. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Wiceprzewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego 

projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca  Komisji Oświaty Barbara Dziubałtowska - przedstawiła pozytywną 

opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w 

którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Wolbórz 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 



 

Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara Dziubałtowska, Łukasz 

Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław 

Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Arkadiusz Bąbol, Marek Gajda 

Uchwała nr V/39/2024 

4. Informacje, komunikaty i sprawy różne. 

Radna Bogumiła Jagodzińska – zwróciła się z pytaniem dlaczego nie wszyscy radni wiedzieli o 

wyjeździe do Jabłonki? 

Burmistrz Andrzej Jaros – poinformował, iż delegacja z Jabłonki jak i nasza delegacja liczy 

zawsze  9 osób. W tym roku radnych reprezentował przewodniczący, wiceprzewodnicząca, radny 

Gabriel Zaremba oraz radny Łukasz Jagiełło. Przekazał, iż radnych jest 15 dlatego też Burmistrz 

ustala delegację po konsultacji z Przewodniczącym.  

Radna Bogumiła Jagodzińska – zwróciła się z pytaniem kiedy zostanie zorganizowana Komisja 

wyjazdowa w teren? 

Przewodniczący Zbigniew Klewin – poinformował, iż po sesji ustalony zostanie termin.  

Radna Joanna Bieniek – poinformowała, iż w związku z okresem urlopowym informacja o sesji 

powinna być przekazana wcześniej, tym bardziej że pracownicy Urzędu nie związani z Biurem 

Rady wiedzieli o posiedzeniu z 2 tygodniowym wyprzedzeniem.  

Przewodniczący Zbigniew Klewin – poinformował, iż dzisiejsza sesja zwołana została na 

wniosek Burmistrza, do końca nie była wiadomo kiedy ostatecznie się odbędzie ze względu 

właśnie na urlopy pracowników.  

 

  

 

 

 

 



 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Joanna Biniek – złożyła zapytanie dotyczące gabinetu stomatologicznego. 

Poinformowała, iż pozyskała informację, iż  usługodawca świadczący usługi stomatologiczne w 

gabinecie stomatologicznym w Szkole Podstawowej w Wolborzu zrezygnował. Czy mamy 

pomysł na prowadzenie gabinetu w szkole? 

Burmistrz Andrzej Jaros – poinformowała, iż od kiedy zwolnił się gabinet stomatologiczny w 

szkole, prowadzona jest korespondencja z NFZ. Jednak nadal nie ogłoszono konkursu 

uzupełniającego, pomimo deklaracji gotowość  świadczenia usług przez firmę prowadzącą 

gabinet w szkole. 

Radna Joanna Biniek – poinformowała, iż nawiązała kontakt ze stomatologiem który jest 

chętny podjąć pracę na NFZ, tylko właśnie musi zostać ogłoszony konkurs uzupełniający.  

Burmistrz Andrzej Jaros – poinformowała, iż jeśli jest ktoś zainteresowany to my jesteśmy 

chętni udostępnić gabinet w szkole. Chodzi tylko o zakontraktowanie usług przez NFZ.  

Radna Joanna Biniek – następnie złożyła interpelacje w sprawie godzin otwarcia boiska 

ORLIK oraz możliwości doświetlenia obiektu.  

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż godziny otwarcia ORLIKA związane 

są z pracą animatorów,  na których pozyskiwane są środki z Ministerstwa oraz część z budżetu 

gminy. Zadeklarował, iż można wydłużyć oświetlenie bieżni do godziny 23 jeśli jest takie 

zapotrzebowanie. Natomiast doświetlenie kortu tenisowego w tej chwili jest niemożliwe ze 

względu na bark środków w tym roku w budżecie  

6. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady V Sesji Rady Miejskiej w Wolborzu.  

Przewodniczący 

Rada Miejska w Wolborzu 

 

              Zbigniew Klewin 

Przygotował: Alina Banaszczyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
Szczegółowy przebieg obrad znajduje się na stronie Portal Mieszkańca pod adresem: 

www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia 

 
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/53964/iv-sesja-rady-miejskiej-21-czerwca-2024.htm  

 

http://www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/53964/iv-sesja-rady-miejskiej-21-czerwca-2024.htm

